

**Белорусский государственный университет  
Филологический факультет  
Кафедра английского языкознания**

**Аннотация к дипломной работе**

**НЕОЛОГИЗМЫ В ТЕКСТАХ СОВРЕМЕННЫХ АНГЛОЯЗЫЧНЫХ  
ГАЗЕТНЫХ СТАТЕЙ**

Гулмамедова Лола

Научный руководитель:  
старший преподаватель  
Бурдыко Полина Валерьевна

2023

## РЕФЕРАТ

**Дипломная работа** 53 с., 66 источников, 1 приложение.

**Дипломная работа:** Неологизмы в текстах современных англоязычных газетных статей.

Понятие неологизма и основные языковые характеристики неологизма, Причины появления неологизмов и их виды, Словообразование неологизмов, Англоязычные неологизмы и их способы образования в английском языке, Неологизмы на примере газетных статей.

**Объект исследования** – окказиональная лексика, функционирующая в современных англоязычных газетных статьях.

**Предмет исследования** – прагмалингвистический потенциал неологизмов и окказионализмов, используемых в англоязычном медиадискурсе.

**Цель работы** – охарактеризовать образование и функционирующие неологизмов в газетных статьях на английском языке.

**Методы исследования:** общенаучные методы наблюдения, анализа и синтеза, индукции и дедукции, обобщения и конкретизации; метод анализа научной литературы по проблеме исследования; метод сплошной выборки; метод контент-анализа; описательный метод; метод классификации; метод контекстуально-интерпретационного анализа; элементы методов словообразовательного анализа и количественных подсчетов.

**Материалом исследования** послужили извлеченные методом сплошной выборки из англоязычных СМИ «TheNewYorktimes», «TheWashingtonPost», «TheGuardian», «TheDailyMail», «TheTimes» медийные тексты, в которых функционируют неологизмы (выборка составила 174 единицы).

**Практическая ценность** исследования заключается в том, что его результаты могут быть использованы в разработке лекционных материалов по методике преподавания иностранного языка, сравнительному языкознанию, языку СМИ, стилистике, риторике, культуре речи.

**Научная новизна дипломной работы** состоит в том, что автором предпринята попытка комплексного теоретического и практического рассмотрения проблемы неологизмов в текстах современных англоязычных газетных статей.

**Структура работы.** Дипломная работа состоит из введения, двух глав, заключения, списка использованных источников и приложения.

## ABSTRACT

**Diploma work** 53 p., 66 sources, 1 appendix.

**Thesis:** Neologisms in the texts of modern English-language newspaper articles.

**The concept of neologism** and the main linguistic characteristics of neologism, Reasons for the appearance of neologisms and their types, Word formation of neologisms, English-language neologisms and their ways of formation in English, Neologisms on the example of newspaper articles.

**The object of the study** is occasional vocabulary that functions in modern English-language newspaper articles.

**The subject of the study** is the pragmalinguistic potential of neologisms and occasionalisms used in the English media discourse.

**The purpose of the work** is to characterize the formation and functioning of neologisms in newspaper articles in English.

**Research methods:** general scientific methods of observation, analysis and synthesis, induction and deduction, generalization and concretization; method of analysis of scientific literature on the research problem; continuous sampling method; content analysis method; descriptive method; classification method; method of contextual-interpretive analysis; elements of methods of word-formation analysis and quantitative calculations.

**The material of the study was** the media texts extracted by the method of continuous sampling from the English-language media "The New York Times", "The Washington Post", "The Guardian", "The Daily Mail", "The Times", in which neologisms function (the sample was 174 units ).

**The practical value of the study** lies in the fact that its results can be used in the development of lecture materials on the methods of teaching a foreign language, comparative linguistics, media language, style, rhetoric, culture of speech.

**The scientific novelty** of the thesis work lies in the fact that the author has attempted a comprehensive theoretical and practical consideration of the problem of neologisms in the texts of modern English-language newspaper articles.

**Work structure.** The thesis consists of an introduction, two chapters, divided into paragraphs, a conclusion, a list of sources used, a conclusion and an appendix.